

Referat af bestyrelsesmøde i DOF Sønderjylland

Bestyrelsesmødet afholdt:	Dato: 12.4 kl. 19	Hos: Rødekro kro	Adresse: Vestergade 2, Rødekro
Referatet er skrevet d:	Dato: 15.4.2023	Referent: Jørn	Ordstyrer: Ole
Deltagere: Gert, Bjarne, Jesper, Ole, Gabor, Maiken, Wilhelm, Bonni, Morten, Viggo og Jørn			
Afbud fra Jan			

Punkt	Emne	Handling
1	Godkendelse af dagsorden Dagsordenen blev godkendt	
2	Rundt om bordet	
2.1	Seneste / kommende repræsentantskabsmøde 22-23. april holdes det kommende REP-møde. Gert, Bjarne og Jan deltager. Under fremlæggelse af beretningen fra DOF Sønderjylland vil Gert tale om: <ol style="list-style-type: none">1. Engfugleprojektet2. De store vindmøller i Vadehavet3. Beskyttelse/benyttelse af naturen	Gert
2.2	Seneste møde i Friluftsrådet (Info fra Ole, Morten, Jørn) Friluftsrådet er en paraplyorganisation, der samler 85 organisationer heriblandt DOF. Vi fra DOF skal komme med vores holdninger i diskussioner om naturbeskyttelse/benyttelse	
2.3	Status på engfugle-projektet (Info fra Gert) Der har været afholdt møde i Rødekro den 6.3 for de aktive deltagere. Der er givet tilladelse til overflyvning af Katholm med drone. En ny lokalitet syd for Årøsund vil blive undersøgt i 2023 af Aarø-gruppen.	
2.4	Tilbud til DOF UNG-medlemmer (i DOF Sønderjylland) om ophold på Skagen Fuglestation (Jesper) Vi er af hovedafdelingen blevet opfordret til at yde tilskud til unge medlemmer, der ønsker at tage ophold på Skagen fuglestation. Prisen er kr. 9.000 for en sæson. Muligheden nævnes for de unge aktive medlemmer, som vi kender.	
2.5	Forskningsprojekt om fugleinfluenza i Sønderborg Kommune (Info fra Bjarne) Bjarne har haft et møde med forskerne. Ifølge Bjarne har Sønderborg kommune mange hønsfarme men ikke væsentlige eksempler på fugleinfluenza. DOF Sønderjylland gør ikke mere i sagen.	
2.6	Carl Christian Christiansens naturfilm og optagelser (Opfordring fra Gert) Naturfilmene og optagelserne er sendt til Martin Iversen.	
2.7	Opgaver, ansvar og roller i bestyrelsen (Præsentation fra Ole, spørgsmål fra Maiken) Vi diskuterede vores opgaver og roller	Ole opdaterer skemaet, ligesom Maiken opdaterer hjemmesid en
2.8	Årsmøde i punkttællingsprogrammet. Hvem deltager? Samkørsel? (Gert) Mødet holdes i Skærbækcentret d 4-5. november 2023. Der opfordres til samkørsel.	

	De nye spontantællinger blev omtalt.	Jørn skriver om de nye spontantællinger
2.9	Diskussion i åbent forum: Hvordan fortæller vi vores medlemmer om bestyrelsen og bestyrelsesarbejdet? Vi ønsker et kort skriv om bestyrelsesarbejdet ligesom vi også vil prøve at delagtiggøre unge medlemmer i vores arbejde.	Gert kommer med et oplæg
2.10	Klægggravning ved Ballum. Hvad gør vi? Projektarbejde? (Opfordring fra Gert) Der nedsættes en arbejdsgruppe bestående af Gert, Martin Iversen, Jesper og Jan. Gruppen henvender sig til Tønder kommune	Gruppen
2.11	Spørgsmål om hjælp fra John Frikke (Opfordring fra Gert, Ole) John ønsker hjælp til opsætning af hegn den 27.4 og overvågning hen over sommeren.	Jesper kommer med et skriv.
2.12	Højkro ved Emmerlev Kirke (Forespørgsel + debat fra Gert) Der ønskes et samarbejde med DOF. Vi ønsker større konkret viden, før vi kan tage stilling om deltagelse.	
3	Naturpolitik	
3.1	<i>Det Grønne Råd. Status? Noget nyt siden sidst? (Gert, Jørn, Bjarne)</i> Sønderborg kommune har møde i maj. I Haderslev viste et skriv at DOF pludselig ikke længere var deltager i Det Grønne Råd. Det skulle nu være ændret, så DOF alligevel får lov at fortsætte. Vi er inviteret til møde i maj. Karen er DOFs medlem. Jørn ønsker at blive suppleant.	Gert meddeler det til Karen og Haderslev kommune.
3.2	Fugle og vindmøller (Gert) DOF er modstander af 450 meter høje vindmøller i Vadehavet. Opgaven er overdraget til Hans Meltofte og Knud Flensted.	
3.3	Høring af miljøvurdering af 400 KV luftledninger i Sydvestjylland (Gert) Gert har læst materialet igennem og ledningerne bliver lagt i jorden på de mest kritiske steder.	
3.4	Vindmøller i Sønderborg Kommune (info fra Ole) Ole oplyste om flere forslag. Et forslag om vindmøller i Birkepøl kan volde problemer.	Kommer det i høring skal vi være på vagt.
3.5	Skal / Vil vi have et naturpolitisk udvalg i DOF Sdj? (Forespørgsel og debat fra Gert) Der er udbredt ønske om et naturpolitisk udvalg.	Dem der ønsker at deltage henvender sig til Gert.
4	Årsplan, kommende projekter og medlemspleje (altid fremtidige events)	

4.1	<p><i>På bestyrelsesmødet følger vi den fastlagte årsplan og tilføjer aktiviteter hvor relevant</i></p> <p>Fuglenes Dag: 28. maj. Det er en god mulighed for at skabe opmærksomhed. Er der nogle, der ønsker at deltage? Er der nogle, der har en god idé? (forespørgsel fra Ole)</p> <p>Vi opfordres til aktiviteter</p>	Dem der vil arrangere noget skriver til Maiken
4.2	<p>VIP-tur i 2023? Skal vi gentage succesen? (forespørgsel fra Ole)</p> <p>Vi satser på en aktivitet i maj/juni 2024 for dem der har bidraget til DOF Sønderjylland i 2022 og 2023.</p>	Jesper er tovholder
5	<p>Medier, kommunikation (<i>Hjemmeside, nyhedsbrev, Facebook, Google (Drev, Kalender)</i>)</p>	
5.1	<p><i>Status (Gabor, Maiken, Jesper)</i></p> <p>Instagram har fået 70 følgere. Der er ikke Maikens indtryk at vi rammer de unge medlemmer.</p> <p>Maiken reklamerer for ture og andre aktiviteter.</p>	Vi må gerne bidrage med opslag.
6	<p>Kommende bestyrelsesmøder</p> <p>Den 6.6 i Hønning plantage (stævneplads) kl. 19-22</p> <p>Den 11.9 i Rudbøl kl. 19-22</p> <p>Den 8.11 i Rødekro kl. 19-22</p> <p>Den 14.1 i Rødekro kl. 15-20</p> <p>Årsmøde og generalforsamling er aftalt til den 4.2.2024</p>	<p>Jesper kontakter Naturstyrelsen</p> <p>Morten sørger for lokaler</p> <p>Jørn sørger for lokaler</p> <p>Jørn sørger for lokaler og inviterer</p> <p>Andreas Winding fra hovedbestyrelsen</p>
7	<p>Eventuelt</p> <p>Månedens fugl november og december.</p> <p>Et lavbundsprojekt Øbjerg til 26 mio. har vist ikke givet mere vand til området.</p> <p>Hønning mose: Der er vist heller ikke kommet mere vand der.</p>	<p>Skribenter melder tilbage, hvad der skrives om og hvornår.</p> <p>Jesper forhører sig hos Naturstyrelsen</p>